
ZAPISNIK 

s 15. sjednice Gradskog vijeća Grada Cresa koja je održana 26. travnja 2023. godine, u Gradskoj 
vijećnici Grada Cresa, s početkom u 17.00 sati.  

Na sjednici je prisutno 12 vijećnika i to potpredsjednik Robert Kučić i vijećnici: Lara Bressan 
Antonina, Marčelo Damijanjević, Marko Kaštelan, Iva Krivičić Miočić, Damir Kučić, Erik Mujagić, 
Roby Orlić, Eđidio Sepčić, Đanino Sučić, Sanja Tomić i Eliana Zec Solina. Odsutna: predsjednica 
Gradskog vijeća Natalija Marelić Tumaliuan.  

Na sjednici su još prisutni: Marin Gregorović, gradonačelnik Grada Cresa; Marko Ferlora, 
pročelnik Jedinstvenog upravnog odjela; Petra Didović Brnić, voditeljica Odsjeka za komunalno-
stambeni sustav i prostorno planiranje; Walter Salković, voditelj Odsjeka za stručne poslove 
Gradonačelnika i Gradskog vijeća; Karmen Surdić Benvin, voditeljica Odsjeka za proračun, financije 
i računovodstvo, Luka Vuković Župan, voditelj Odsjeka za imovinsko-pravne, opće poslove i javnu 
nabavu; dr. Ugo Toić, direktor Otočne razvojne agencije; Nevia Srdoč predstavnica MO Dragozetići 
i Antonio Viskić, tehnički direktor Komunalnih usluga Cres Lošinj. 

Potpredsjednik Robert Kučić otvorio je 15. sjednicu Gradskog vijeća. 

Jednoglasno je usvojen sljedeći  

Dnevni red: 

- Odluka o utvrđivanju dana početka mirovanja mandata vijećniku Gradskog vijeća i početku 
obnašanja vijećničke dužnosti zamjenika vijećnika i 

- Odluka o nastavku obavljanja dužnosti člana Gradskog vijeća Grada Cresa 

1. Aktualni sat 

2. Prijedlog zaključka o usvajanju Izvješća o radu davatelja javne usluge – društva 
Komunalne usluge Cres Lošinj d.o.o. za 2022. godinu 

3. Prijedlog odluke o usvajanju Plana razvoja cresko-lošinjskog otočja do 2027. godine 

4. Prijedlog odluke o ukidanju statusa javnog dobra nekretnine pod oznakom č.zem. 
7936/8 k.o. Cres 

5. Prijedlog za imenovanje mrtvozornika za područje Grada Cresa 

6. Prijedlog zaključka o raspisivanju javnog natječaja za prodaju nekretnine u vlasništvu 
Grada Cresa 

7. Prijedlog I. izmjena Plana lokacija za postavljanje privremenih objekata na području 
Grada Cresa za 2023. godinu 

8. Prijedlog odluke o proglašenju komunalne infrastrukture javnim dobrom u općoj uporabi 

9. Prijedlog odluke o raspoređivanju sredstava za financiranje političkih stranaka i članova 
izabranih s liste grupe birača zastupljenih u Gradskom vijeću Grada Cresa za 2023. godinu 

10. Godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Grada Cresa za 2022. godinu 

11. Prijedlog odluke o raspodjeli rezultata poslovanja Proračuna Grada Cresa za 2022. g. 

12. Prijedlog izvješća o izvršenju programa građenja komunalne infrastrukture u Gradu 
Cresu za 2022. godinu 

13. Prijedloga izvješća o izvršenju programa održavanja komunalne infrastrukture u Gradu 
Cresu za 2022. godinu. 

Jednoglasno je usvojen zapisnik s 14. sjednice Gradskog vijeća održane 27. siječnja 2023. g. 

Predsjednik Mandatnog povjerenstva Marčelo Damijanjević pročitao je izvješće Mandatnog 
povjerenstva o mirovanju mandata vijećnika Gradskog vijeća, određivanju zamjenika i početku 
obnašanja vijećničke dužnosti zamjenika vijećnika.  
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Odluke: 

Utvrđuje se da s danom 2. ožujka 2023. godine, Roby Orlić, izabran s Kandidacijske liste HDZ-
HRAST-Hrvatski suverenisti ponovno počinje obnašati dužnost člana Gradskog vijeća Grada Cresa, 
a s istim danom prestaje mandat u Gradskom vijeću Grada Cresa njegovom zamjeniku Marku 
Kaštelanu. 

Utvrđuje se da s danom 10. veljače 2023. godine, iz razloga podnošenja zahtjeva za stavljanje 
mandata u mirovanje iz osobnih razloga, počinje teći mirovanje mandata vijećniku Gradskog vijeća 
Grada Cresa Anđelku Petriniću, izabranom s Kandidacijske liste HDZ-HRAST-Hrvatski suverenisti. 

Utvrđuje se da s danom 10. ožujka 2023. godine vijećničku dužnost počinje obnašati zamjenik 
vijećnika Marko Kaštelan. 

Utvrđuje se da s danom 3. travnja 2023. godine, iz razloga podnošenja zahtjeva za stavljanje 
mandata u mirovanje iz osobnih razloga, počinje teći mirovanje mandata vijećniku Gradskog vijeća 
Grada Cresa Danieleu Surdiću, izabranom s Kandidacijske liste Unija Kvarnera. 

Utvrđuje se da s danom 18. travnja 2023. godine vijećničku dužnost počinje obnašati 
zamjenica vijećnika Lara Bressan-Antonina. 

 

Ad. 1. 

Đanino Sučić postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 

1. U Orlecu, na predjelu Močavna nalazi se odlagalište građevinskog materijala, materijala iz 

iskopa i viška kamena koji je preostao još od kada je dio Orleca dobio kanalizaciju. Iako je 

više puta iz mjesnog odbora upozoravano, taj se otpad nije uklonio. Molim informaciju 

zašto je to tako i kada će se riješiti. 

2. Usprkos tome što je u Orlecu izrađena kanalizacija dio domaćinstava se i dalje ne može 
spojiti. Zašto je to tako i kada će se riješiti, a uz to molim da se dostavi podatak o serijskom 
broju fekalne pumpe koja je nabavljena za Orlec, ali u Orlec nije stigla.  

3. U turističkim zonama Gavza, Artec, Kovačine, Kimen u Cresu i u Miholašćici u jeku su radovi 

na aglomeraciji. Međutim, naši građani primjećuju da se radovi vrše vrlo niskom 

dinamikom. U čemu je problem i zašto se ne može dovršiti sekcija po sekcija kako bi se 

promet mogao uredno odvijati. Isto tako zanima me je li taložnik na Gavzi gotov i kada će 

ući u funkciju obzirom da u naselju boravi veliki broj gostiju već sada, te koji je rok za 

dovršetak tog taložnika. 

4. Kad se vozite prema Lošinju, na dijelu prometnice od Osora do Nerezina uređena je šetnica 
i biciklistička staza. Ako se ne varam i ti su radovi dijelom financirani iz aglomeracije. Zašto 
se na Cresu aglomeracija radi tako da se cijevi polažu u trup ceste, zar ne bi i nama trebala 
pješačka i biciklistička staza. Danas-sutra kad dođe do bilo kakvog kvara na nekoj cijevi 
morat ćemo kopati cestu i prekidati promet. Mislim da bi općenito trebali drugačije 
razmišljati o tome, a reklamiramo se kao nekakva outdoor destinacija. Važno nam je da uz 
prometnicu imamo pješačke i biciklističke staze. 

5. Pitanje dokapitalizacije odnosno prodaje trgovačkog društva Elektrovoda plijeni pažnju 
naše javnosti već neko vrijeme. Javni natječaj završio je negdje početkom ovog mjeseca, no 
mi kao vijećnici nemamo informaciju je li do prodaje društva došlo. Moram ovdje istaknuti i 
nezadovoljstvo što Povjerenstvo koje smo osnovali kako bi razmotrilo stanje u Elektrovodi 
nije dobilo tražene podatke, a u prodaju se, bez informiranja povjerenstva i bez analize 
stanja krenulo, pretpostavljam, odlukom gradonačelnika Cresa i gradonačelnice Malog 
Lošinja. Jeste li Vi gradonačelniče dobili detaljnije podatke od povjerenstva i jeste li sigurni 
da te odluke možete donositi bez odluke Gradskog vijeća? I napomena: izvješće o radu 
Elektrovode za 2022., kao i Komunalnih usluga te Vodoopskrbe i odvodnje, sutra naši 
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kolege u Malom Lošinju imaju na dnevnom redu i ne znam koliko je bilo teško dodati još 
dvije-tri točke pa da i mi u isto vrijeme raspravimo iste teme s obzirom da su materijali 
gotovi i mogu se pogledati na web stranici Grada Malog Lošinja.  

Marko Kaštelan postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 
1. Zašto se gradsko vijeće sastaje tako rijetko, zar nemamo o čemu raspravljati, te zašto se 

onda na jednoj sjednici nagomilava toliko točaka, kad znamo da nakon pete-šeste točke 
pada koncentracija.  

2. Kada Grad misli početi obnovu na groblju, arkade i krov se urušavaju, pa su građani jako 
nezadovoljni. 

Eliana Zec Solina postavila je sljedeća vijećnička pitanja: 
1. Prema nekim informacijama Arriva seli svoje sjedište izvan Cresa. Do sada su nam cijene i 

linije bile neisplative. Kako će to utjecati na međumjesni, lokalni i županijski prijevoz te u 
kojoj su fazi razgovori i pregovori između autoprijevoznika te Grada i Županije budući da 
ovo pitanje ponavljam već više puta s ove govornice. Molim konkretni odgovor, ako je 
potrebno čak u pisanom obliku. 

2. Prošle sezone, koju smo naravno dočekali nespremni kao zimske službe snijeg, bilo je dosta 
nereda u centrima naselja što se tiče širenja terasa, biciklista i električnih romobila između 
stolova. Ima li Grad u planu ažurirati postojeće odluke koje se odnose na komunalni red, 
javne površine i promet  kako bi se uvelo reda. 

3. Situacija s divljači već je odavno izmakla kontroli, ali osim priča i davanja nesuvislih izlika 
pojedinaca te raznih reportaža i novinskih članaka još uvijek nema traga poboljšanju uvjeta. 
Apeliram ovim putem da situacija više nije kritična samo na sjeveru pa se oko može 
zatvoriti i čekati da se slegne prašina. Potrebna je intervencija s viših razina, stoga molim 
konkretnu informaciju o poduzetim radnjama i o statusu izrade plana zaštite od divljači.  

4. Hoće li se Grad Cres, kao neki u Istri i nedavno Mali Lošinj, priključiti inicijativi protiv 
bespravne gradnje, sudeći da je po mišljenju naših građana to potrebno. 

Lara Bressan-Antonina postavila je sljedeća vijećnička pitanja: 

1. Prilikom nedavne trke 4 Islands Race naša Placa je bila otvorena za vozila, što je inače 

rijetko. Dakako, treba pohvaliti da je ove godine ipak Cres bio odredište, a ne samo prolazna 

stanica za ovakvu trku. Ipak dio financiranja te utrke ide iz Cresa. No ono što je mnoge naše 

sugrađane začudilo, je to što su se na trgu pojavila čak i osobna vozila s po jednim 

putnikom, bez ikakve opreme, a pojedina su blokirala prolaz do zgrada, pa u jednom 

trenutku i do ljekarne. Moramo očuvati našu Placu i dopustiti samo vrlo neophodna vozila 

na nju. Nadam se da je Grad uočio te situacije i da ćemo iz ovoga naučiti bolje organizirati 

ovakve manifestacije na Placi. 

2. Prilikom nedavnog zabrinjavajućeg događaja u kojem su zapaljeni osobni automobili 

policajaca uočeno je da pripadnici vatrogasnog društva nisu mogli doći do ventila za 

otvaranje hidranta. Navodno je prostor u kojem se nalazi ventil bio pun blata i nanesenog 

smeća. Građani su rukama oslobodili pristup ventilu i omogućili korištenje hidranta. Koliko 

često se pregledavaju i čiste hidranti, njihova ispravnost i dostupnost, kako se takve situacije 

ne bi u budućnosti događale.  

3. Prošli su Uskršnji blagdani, sada su gosti došli i za San Marco, a uskoro dolazi slovenski dan 

otpora protiv okupatora i prvomajski praznici. Nažalost uočavam da gradske institucije nisu 

prilagodile svoje radno vrijeme kako bi bile na usluzi našim gostima. Muzej radi utorak - 

subota 10 - 13 sati, a praznikom, nedjeljom i ponedjeljkom zatvoreno. Prema mojim 

saznanjima za Uskršnje praznike bila je zatvorena i Turistička zajednica. Kakvo je stanje s 

Muzejom ovčarstva, Centrom otočnog folklora, Centrom za posjetitelje Beli? Naime upravo 
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u predsezoni mnogi bi gosti koji dolaze boraviti ili na izlete htjeli razgledati naše 

znamenitosti. A mi upravo u to vrijeme – odmaramo. 

Iva Krivičić Miočić postavila je sljedeća vijećnička pitanja: 
1. Kako je protekao susret s predsjednikom Republike u vezi alohtone divljači? 
2. Kada će se oformiti postrojba Civilne zaštite na području Grada Cresa? 
3. Jedna osoba je na Facebooku objavila prepisku s Gradom u vezi potencijalnog zagađenja 

mora i narušavanja eko-sustava, te pozvala medije da naprave reportažu. Zanima me stav, 
odnosno komentar, gradonačelnika na tu temu. 

Marčelo Damijanjević postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 
1. Prije nekoliko godina je voda dovedena do naselja Pernat. Imam informaciju da bi se oko 17 

kuća priključilo na vodovodnu mrežu, ali nemaju mogućnost priključenja. Molim da se što 
prije odradi što treba da se te kuće mogu priključiti. 

2. Vezano za stanove za mlade i program o kojem smo govorili na Gradskom vijeću, Grad je 
objavio javni poziv pa me zanima postoji li interes creskih mladih obitelji za uključivanje u 
taj program i kada će biti odrađeni sljedeći koraci. 

Roby Orlić postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 
1. Što misli gradonačelnik i vijećnici, može li Grad normalno funkcionirati kad politički druga 

osoba Grada nije prisutna, više ne živi na Cresu? Danas nije došla na Gradsko vijeće koje se 
nije sastalo dosta dugo vremena. Postavit ću to pitanje i drugi put kad predsjednica bude 
prisutna.  

2. Čuo sam da se planiraju dati parkirna mjesta u ulici Put fortece ljudima koji u njoj žive. To 
možda i nije loša ideja, ali hoće li se parkirna mjesta koja ostanu slobodna naplaćivati ili će 
biti besplatna kao do sada pa će se moći rezervirati kašetama, karijolama i glomaznim 
otpadom? Već su sada na križanju ulica Put fortece i Svetog Jurja stalno parkirana vozila, a 
preko tog pješačkog prijelaza prolazi puno djece koja su u opasnosti jer nema nikakve 
vidljivosti. Ukoliko date ta mjesta na korištenje cijele godine, hoće li se ponoviti situacija 
kao na Grabru ili ćete sve učiniti kako bi se uspostavio prometni red? 

Robert Kučić postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 

1. Prilikom nedavnog jakog juga, putnici su opet morali trčati od mula na Groticama do Velog 

mula. Obavijest o tome da će katamaran pristati na Veli mul objavljena je na stranicama 

Lučke uprave par minuta prije ulaska katamarana u luku. Može li postojati neki bolji način 

informiranja putnika jer ne sjete se svi svakih 5 minuta provjeravati stranice lučke uprave. 

Bilo je tu i ljudi koji se teško kreću. Može li Lučka uprava osmisliti bolji sustav komunikacije s 

korisnicima luke? I još me zanima tko se, imenom i prezimenom, sjetio da katamaran 

pristaje na Groticama kad i za malo jačeg juga ne može pristati. 

2. I pred ovu turističku sezonu postaviti ću ponovno isto pitanje. Problem, izgleda, još nije 

riješen. Brodovi ispred plaže na predjelu Grabar i dalje su na cjelogodišnjem „sidru“. 

Hoćemo li i ove godine svjedočiti fekalijama na toj plaži ili imamo način i ideju kako to 

riješiti? Molim Vas samo nemojte reći da je nemoguće. 

3. I dalje se pojavljuje izmet kućnih ljubimaca na javnim površinama, pa čak i na Place. 

Navodno je pokušana neka akcija kako bi se smanjila pojavnost izmeta. Kakva je to bila 

akcija i je li bilo učinka i naravno, što i kako će Grad poduzeti da se ova onečišćenja spriječe. 

Marin Gregorović dao je sljedeće odgovore na postavljena pitanja: 
- Što se tiče pitanje vijećnika Kučića o obavještavanju Lučke uprave ne pada mi trenutno 

na pamet koji bi to bio način, ali možemo razgovarati s Lučkom upravom i možda 
postoji efikasniji način obavještavanja javnosti. Tko se toga sjetio? Idejno rješenje 
projekta i druga dokumentacija pripremljeni su prije puno godina, a da bi dobili to 
financiranje bilo je potrebno imati brzobrodsku liniju na infrastrukturi koja se gradi jer 
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je tako bio složen natječaj iz operativnog programa Konkurentnost i kohezija jer je bio 
zamišljen za povezivanje kopna i otoka, a da biste ih povezali kroz cijelu godinu morate 
imati neku brzobrodsku ili trajektnu liniju, kod nas je bila brzobrodska, pa je bio uvjet 
da katamaran tamo pristaje.  

- U vezi brodova ispred plaže nešto možemo učiniti mi, a puno više Kapetanija i vjerujem 
da će ove godine situacija biti nešto povoljnija nego što je bila lani. Što je više prometa 
to je naše more, plaže i priobalje ugroženije, a o tome treba malo sustavnije misliti. 
Teško mi možemo kontrolirati pomorski promet, ali vjerujem da će dio ispred plaže ove 
godine biti bolje reguliran. Pa makar mi tamo uredili prostor sidrenja.  

- Što se tiče izmeta, planira se u Turističkoj zajednici promotivna akcija da se podigne 
svijest građana jer nažalost to nam je jedini alat u rukama osim komunalnog redarstva 
koje je nekoliko jutra sjedilo na najfrekventnijim mjestima i čekalo da netko prođe i da 
se taj čin dogodi. Nažalost, nije bilo pretjeranog uspjeha, ali možda bi to trebalo raditi u 
noćnim satima ili kucati po kućama. Vidjet ćemo koji će biti efekti akcije. To je problem 
s kojim se susreću manje-više svi, prije svega mediteranski gradovi, i to u manje 
osvijetljenim uličicama i na manje dostupnim mjestima pa definitivno na tome treba 
poraditi. Pojačali smo dostupnost kantica za pseći izmet, ali onaj tko ne želi pokupiti, 
može mu kanta biti ispred nosa, a onima koji imaju naviku skupljati za svojim psima nije 
teško odnijeti vrećicu i stotinjak metara. To ovisi o svijesti građana, ali probat ćemo 
nekog i kazniti, pa možda kazna, kao i s otpadom, poluči neke rezultate.  

- Pitanje vijećnika Orlića je prije svega za vijećnike, najmanje za gradonačelnika. Uvijek je 
bolje kad je netko prisutan, ali za sada sve svoje aktivnosti redovito izvršavamo. Da se 
nadovežem na pitanje vijećnika Kaštelana, imamo sjednice u zakonskom roku, nekad je 
frekvencija veća, a nekad manja, ovisi o potrebi i dinamici. Ja sam isto sklon da se češće 
sastajemo, ali ne bojte se, neće ništa proći bez Gradskog vijeća. 

- U ulici Put fortece, prema najavama, ne bi trebalo biti slobodnih mjesta već će ići u 
zakup. Što se tiče reguliranja, pošteno je da oni koji imaju tamo prebivalište imaju 
prednost. Što se tiče prometnog stanja na tom dijelu, definitivno je smanjena vidljivost i 
veća je opasnost, ali prometnica je takva da se ne može širiti ni s lijeve, ni s desne 
strane. Zbog ukupne prometne mreža u Cresu je ta cesta dosta prometna. U budućem 
urbanističkom planu planira se prometna alternativa koja bi rasteretila to područje.  

- Pitanje u vezi vodovoda u naselju Pernat ćemo uputiti Vodoopskrbi i odvodnji. 
- Održan je sastanak s mladima zainteresiranima za stanove, bilo ih je dvadesetak, 

objasnili smo im model i dali im vremena za razmisle. Naručili smo procjenu vrijednosti 
zemljišta i cijele te priče oko prava građenja kako bismo imali konkretnu kalkulaciju te 
da se ljudi mogu uključiti u realizaciju projekta. Vjerujem da bi iza ljeta moglo doći do 
potpisivanja ugovora. Najbolje bi bilo da idemo etapu po etapu, zgradu po zgradu, iako 
nitko sretniji od mene ako realiziramo svih pet. Pripremamo još dvije parcele koje nisu 
uvjetovane projektnom dokumentacijom pa će u tom smislu biti nešto lakše 
zainteresiranima. Vjerujem da ćemo najesen i kroz cijelu sljedeću godinu potpisati 
ugovore. Pravo građenja nije svima prihvatljivo, ali razgovarali smo i s poslovnim 
bankama i postoji interes da se i one uključe, pa ćemo ih povezati kad bude sve 
spremno.   

- Postrojbu Civilne zaštite nismo osnivali jer za sada civilnu zaštitu u operativnom smislu 
drže članovi DVD-a koji su najopremljeniji. Ukoliko se ukaže potreba možemo i o tome 
razgovarati, ali čini mi se da bi to bili isti ljudi. 

- Kad smo dobili prijavu o zagađenju mora ispred Šumice odmah smo reagirali. Radi se o 
građevinskim radovima i zbog toga što se kopa „u minus“ došlo je do prelijevanja 
zemlje u more. Obavijestili smo nadležne institucije kako ne bismo sami donosili 
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sudove, izašao je na teren komunalni redar, županija je utvrdila činjenično stanje. 
Mediji se nisu uključili pa očito nije postojala opravdana bojazan za tu situaciju. Na oko 
nije izgledalo lijepo ali sve je prošlo i sigurno se neće ponoviti.  Imali smo sličnu situaciju 
kad se jedan drugi objekt gradio samo nije bilo na plaži nego u luci pa je bio manji 
interes javnosti.  

- Sastanak kod Predsjednika je bio na našu inicijativu jer, kao što sam u nekoliko navrata 
spomenuo, kad se s trajekta prijeđe na kopno, razumijevanje za tu temu prestaje, a 
nalazimo se u situaciji u kojoj se ne nalazi većina drugih krajeva. Nama je to izraziti 
problem jer se radi o invazivnoj vrsti koja utječe na naš identitet, ne samo na 
gospodarstvo i krajobraz. Oni koji ne žive na otoku to teško razumiju, a nažalost nekad 
ni neki na otoku ne razumiju. Cilj sastanka je bio da se upoznaju institucije s 
problemom, ali i da se u javnosti podigne svijest o toj problematici. Nažalost, ispada da, 
kad ste premali, to nije interes većih sustava. Predstavnici gospodarstva, ovčarstva i 
zadruge su bili zadovoljni sastankom jer je vijest došla do medija. Nakon toga smo imali 
operativni sastanak u Županiji s lovačkim društvima gdje smo jasno ukazali na probleme 
s kojima se susrećemo i aktivnosti koje su za nas neprihvatljive. Uskoro možemo u 
Cresu očekivati sastanak svih lovačkih društava sa Cresa i Lošinja s predstavnicima 
Županije kako bi se utvrdile aktivnosti i načini na koji oni gospodare svojim lovištima jer 
postoji konkretno nezadovoljstvo s pojedinim društvima i njihovim aktivnostima. Dio 
problema odnosi se na južni dio otoka koji administrativno nije pod Cresom, ali divljač 
ne poznaje granice koncesije. Na toj razini probleme moramo rješavati zajednički, ali 
postoji i druga, institucionalna razina koja i dalje tvrdim ne prepoznaje problem u 
dovoljnoj mjeri. Kad su se pred dvadesetak godina donosile sve moguće odluke, uredbe 
i naredbe, posebno je zanimljiva ona ministrice Holy iz 2012. godine, ali nikad nisu 
stavljeni na raspolaganje provedbeni mehanizmi. Uvjeren sam da se dosadašnjim 
načinom problem neće riješiti, može se samo ublažiti. I dalje moramo inzistirati da to 
nama nije potrebno i da je uvezeno, a predstavlja problem za naše gospodarstvo i 
krajobraz. U tom smjeru smo razgovarali sa Županijom i s ministricom Vučković koja je 
također obećala da će ponuditi neka rješenja, ali ja mislim da rješenja neće biti dok se 
isključivo budemo oslanjali na lovne metode. Lovci su amateri, time se bave povremeno 
i iz hobija te ne razumiju razmjer tog problema, posebno oni koji dođu izvana. Neki od 
njih gube svo svoje slobodno vrijeme da bi malo ublažili problem, a ispada kao da ništa 
nisu radili. Zato treba postojati neki drugi način u kojem bi netko drugi preuzeo 
odgovornost i kontrolu nad time koji bi mogao reći onima koji gospodare tim 
područjem što se može, a što ne može i da se neke brojke i neke aktivnosti moraju 
izvršiti te da moraju biti konkretne i dokazive. Nije jednostavno, ali bez toga nećemo 
proći puno bolje.  

- Radno vrijeme institucija nije sinkronizirano jer nemaju sve iste aktivnosti. Turistička 
zajednica je radila, odnosno jedan dio nije radila, ali ja bih rekao da nekad rade i previše 
s obzirom na to koliki im je kapacitet. Radili su i na Uskrsni ponedjeljak kad su provodili 
neke aktivnosti za javnost na gradskom trgu. S obzirom na broj zaposlenih teško da se 
može organizirati drugačije radno vrijeme u uredu. Za to je potrebno dodatno ljudstvo 
koje nije planirano do početka sezone. Ovim putem bih ih pohvalio jer ne samo da 
osmišljavaju događanja nego ih i fizički provode. Nekih od institucija koje ste spomenuli 
mi nismo osnivači, ali možda nije loša ideja da ih potaknemo da u predsezoni aktivnosti 
budu primjerenije. Zato hvala na primjedbi.  

- Što se tiče vatrogasnog ventila nisam dobio informaciju što je bilo na terenu, da li je bilo 
do ventila ili do pristupa. Nama hidrante održava Vodoopskrba i odvodnja i periodično 
ih obilazi prema svojim planovima. Ako postoji potreba mi ćemo ih uputiti da prođu 
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ovaj dio naseljenih mjesta koji bude u boljem stanju nego gdje je manje frekvencija. 
Hidrantska mreža mora funkcionirati i ovaj nemili događaj je pokazao da male stvari 
mogu prouzročiti velike probleme. 

- Organizacija 4 islands je bila izazovna, na vani je to dobro izgledalo, ali bilo je puno 
problema. Uspjeli smo da, prema ugovoru kojeg smo potpisali prije nekoliko godina, za 
iste novce Cres nešto od toga ima. Mučili smo se s organizatorima da dobijemo sve 
informacije, izgledalo je da ih „pilamo“, a mi smo samo htjeli ostvariti sigurnost. Našli 
su se u neobranom grožđu jer su mislili da je u Cresu jednostavnije, zato će dogodine 
biti slično, ali bolje i sigurnije.  

- Što se tiče priključivanju inicijativi protiv ilegalne gradnje, mi ćemo se svemu priključiti 
što smatramo da bi moglo polučiti nekakav efekt. Razgovarao sam s kolegama koji 
imaju veće probleme nego što imamo mi, po mom sudu problem je veći i u Lošinju 
nego kod nas. U Cresu smo prošle godine imali 24 prijave ilegalne gradnje, pri čemu 
mislim na bilo kakvu dogradnju, ne izgradnju cijelih objekata. Na sve 24 prijave smo 
izašli, komunalno redarstvo je utvrdilo o čemu se radi i o tome obavijestilo nadležnu 
građevinsku inspekciju. Reći ću vam i drugu razinu problema. Razgovarao sam s 
nadležnom građevinskom inspektoricom koja je u proteklih nekoliko mjeseci boravila i 
u Istri i na Krku. To govori da nemaju dovoljno ljudskih kapacitet da se s time bore. 
Možemo se mi priključiti web stranici Bespravna gradnja, ali bojim se da ako 
građevinska inspektorica koja pokriva Cres i Lošinj još mora odlaziti na Krk i u Istru, da 
se ilegalna gradnja neće tako skoro riješiti. Kod nas je puno manji intenzitet ilegalne 
gradnje nego drugdje, ali dovoljno je ima da to osjetimo i da nam smeta jer nije fer da 
netko radi nešto što nije dozvoljeno, a mi smo tu da reagiramo. Smatrajte da smo 
uključeni samo nismo još na webu. Nisam siguran da projekt nije i politički. U mnogim 
stvarima smo bili prvi pa nam se to obilo o glavu, možda je bolje da tu ne budemo 
među prvima. 

- Što se tiče divljači uputio sam dopis Primorsko-goranskoj županiji sa zahtjevom da 
osiguraju nešto sredstava za naše ovčarstvo i poljoprivredu i da na bilo koji način, 
sustavno, bilo ograđivanjem bilo održavanjem puteva, pomognemo da lakše 
kontroliraju terene. To je najefikasniji način da se obuhvati najveći broj korisnika. 
Vjerujem da je rebalans uskoro na dnevnom redu PGŽ i da ćemo na taj način još nešto 
novaca osigurati. I mi se tu možemo uključiti, samo da imamo neke rezultate, efikasnije 
od onog što je sada. Kad se sjetim da je Županija unazad nekog vremena potrošila pet 
milijuna kuna na naknade štete, za poticaje za odstrel, a mi se nalazimo u situaciji kao 
da ta divljač iz zemlje izlazi.  

- Mislim da je Odbor za promet na nekoliko sjednica ukazao na nove momente i ima 
konkretne prijedloge pa ćemo imati na dnevnom redu odluku koja će nam pomoći da 
efikasnije kontroliramo promet na našem prostoru. Ne znam koji su nam alati na 
raspolaganju da skidamo ljude s bicikala ili električnih romobila, to izaziva prijepore i 
mogli bi se i članovi Odbora uključiti u raspravu. Treba krenuti sa znakovima upozorenja 
što će ljude osvijestiti da više paze na ono što rade.  

- Na pitanje o Arrivi dostavit ćemo pisani odgovor jer je u cijelom tom kolopletu 
uključena i Županija s Mrežom pa da dobijemo točnu informaciju. Analizirali smo stanje 
međumjesnih linija i utvrdili smo da nam neke stvari koje plaćamo nisu adekvatno 
isporučene pa smo uspostavili kontrolu tog međumjesnog prijevoza kojeg mi 
financiramo. Da ne govorim da postoje zahtjevi za povećanjem, ali od toga ništa dok to 
financira na ovoj razini. 
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- Na pitanje vijećnika Kaštelana o Vijeću sam odgovorio, a što se tiče groblja imamo 
Proračunom predviđena sredstva pa će, u skladu s planovima Komunalnih usluga, biti 
ove godine sigurno realizirano. 

- Odlagalište otpada - nismo dobili takvu primjedbu - provjerit ćemo i reagirat ćemo. 
- Znam za situaciju s kanalizacijom u Orlecu. Reagirali smo prema VIOCL, mislim da su i 

jučer bili na terenu radi ugradnji te pumpe. Mislim da su problem tehničke stvari kao 
što je priključak na struju. Za sporu realizaciju krivo je i stanje u tvrtki koja je izvođač tih 
radova.  

- Javljaju se problemi u aglomeracijama, javljat će se sve više jer je činjenica da su porasli 
troškovi u odnosu na potpisane ugovore pa izvođači osporavaju neke aktivnosti. 
Zatražena je korekcija cijene, a VIOCL na to ne može pristati dok PTU ili neko tijelo koje 
je nositelj aktivnosti to ne odobri. To je planirano Nacionalnim planom otpornosti i 
oporavka pa će biti riješeno, ne zbog Cresa nego zbog cijele situacije u zemlji. S 
radovima na aglomeracijama ni sam nisam zadovoljan pa ću tražiti pisani odgovor kako 
bi svi vijećnici dobili informaciju kada će i kojom dinamikom svi radovi biti privedeni 
kraju.  

- Slažem se s komentarom za biciklističke i pješačke staze, mislim da je cijela dionica 
D100 trebala tako biti isprojektirana, ali tako je - kako je. Naša aglomeracija je projekt 
koji je prijavljivan unazad 5-6 godina, možda i više, i tada to nije bilo predviđeno, pa 
smo ostali bez te dodatne infrastrukture. U budućnosti to treba pametnije planirati.  

- Kod Elektrovode nije još došlo do dokapitalizacije ili privatizacije. Još neke tehničke 
prepreke treba ukloniti. Situacija predugo traje i pokazalo se da je tvrtka onemoćala u 
smislu kapaciteta za izvršavanje poslova. Imamo neke ugovore s njima i unazad 
nekoliko mjeseci nešto se pokrenulo. Osjetilo se to kod nas i u realizaciji proračuna 
zbog neizvršenja nekih građevinskih radova. Nadam se da će doći do toga jer mislim da 
je to način da tvrtka opstane i da imamo stabilnu tvrtku koja ima nelošu poziciju na 
tržištu u Cresu i potencijalno Lošinju ali tvrtkom se mora upravljati na efikasniji način. 
Osnivači nemaju fiskalni kapacitet da šalju novac u tvrtku, a mislim da bi to čak bilo 
neodgovorno. Elektrovoda je kod nas jedan od glavnih izvođača radova na 
infrastrukturi, pa koliko god se ljutili to nije loše, barem do sada nije bilo loše, i ona 
može preživjeti iako ne volim tako govoriti. Tvrtka postoji na tržištu, ima svoje 
vjerovnike i konkurente, pa kad o tome govorimo u javnosti može izazvati neželjene 
reakcije od strane nekog tko to pročita u dnevnom tisku pa zvuči dramatično. Situacija 
je ozbiljna i bez nekog takvog rješenja ne vidim da bi mogla dugoročno opstati. Nadam 
se da će do toga doći što je moguće prije pa ćemo dobiti još jednu tvrtku na tržištu koja 
ima svoju tržišnu nišu i koja izravnava odnose koji se sada pojavljuju na tržištu. Ti su 
odnosi zaista vjerojatno dijelom uvjetovani inflacijom, a dijelom i ne znam čime da su 
cijene otišle toliko gore da to naši prihodi ne prate. Imali smo neke ponude za naše 
planirane investicije za koje ne znam tko će to platiti. Zbog toga smo išli u revalorizaciju 
poslovnih objekata u najmu ili zakupu. Iako su neki u okruženju išli u dizanje komunalne 
naknade i javnih površina, mi smo odlučili da ne želimo to raditi jer nismo željeli ući u 
spiralu inflacije. Ne možemo dugoročno planirati ako barem malo ne korigiramo neke 
naše uvjete koji su ionako ispod svake tržišne cijene. Mislim da nitko neće biti zakinut ili 
da će biti ugroženo nečije poslovanje. Ja uvijek držim do onoga da onaj koji nešto 
zarađuje mora više i participirati. 

- Za Plan zaštite od divljači smo dobili suglasnost. 

O dobivenim odgovorima očitovali su se Đanino Sučić i Robert Kučić.  

Sanja Tomić postavila je sljedeće vijećničko pitanja: 
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1. Od mene novo pitanje, veže se uz pitanje koje je već postavio ranije kolega Sučić. Tiče se 
izgradnje odnosno rekonstrukcije ceste i aglomeracije, konkretno za dionicu između hotela 
Kimen i kampa. S obzirom da je već poznata situacija od lani na drugom dijelu te dionice 
gdje je Grad na kraju urgirao da se taj dio i asfaltira kako bi se olakšao prijevoz odnosno 
dostupnost do konkretnih objekata, molila bih da se to ponovi i ove godine, s obzirom da 
ne znam hoće li Vijeće biti u dogledno vrijeme, a predložili ste da se tek krene s pitanjem 
planova odnosno rokova. Nama je sezona pred vratima, sad je recimo jedan produženi jači 
vikend, ali sezona kreće krajem petog mjeseca i voljela bih, ne samo ja nego i većina nas 
koji smo u onome dijelu da se cesta dovrši odnosno i asfaltira jer je zapravo onemogućen 
dolazak i prolaz do određenih dijelova i cesta i objekata.  

Marin Gregorović dao je sljedeći odgovor: 
- Danas smo na tu temu imali sastanak s ravnateljem ŽUC-a jer je to županijska cesta pa 

bi se jednim dijelom i oni trebali operativno uključiti. Iza sezone nastavit će se radovi 
izgradnje uređaja na UPOV Kimen pa je pitanje do koje faze završenosti cestu treba 
asfaltirati. Dogovorili smo koordinaciju između ŽUC-a i Vodoopskrbe i odvodnje kako bi 
tu dinamiku uskladili tako da cesta bude u uporabnom stanju prije sezone.   

 

Ad. 2.  

Antonio Viskić obrazložio  je Izvješće o radu davatelja javne usluge – društva Komunalne usluge 
Cres Lošinj d.o.o. za 2022. godinu.  

U raspravi su sudjelovali: Đanino Sučić, Eliana Zec Solina, Roby Orlić, Lara Bressan Antonina, Marin 
Gregorović i Marčelo Damijanjević. 

Nakon zaključene rasprave, sa 6 glasova „za“, 3 „protiv“ i 3 „suzdržana“ nije usvojen predloženi 
zaključak. 

 

Ad. 3. 

Ugo Toić obrazložio je Plan razvoja cresko-lošinjskog otočja do 2027. godine. 

U raspravi su sudjelovali Eliana Zec Solina, Đanino Sučić, Marčelo Damijanjević, Roby Orlić i Marin 
Gregorović. 

Nakon rasprave, sa 11 glasova „za“ i 1 „protiv“  donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Plan razvoja cresko-lošinjskog otočja do 2027. godine, te će se objaviti u “Službenim 
novinama Grada Cresa”. 

 

Ad. 4. 

Luka Vuković Župan obrazložio je Prijedlog odluke o ukidanju statusa javnog dobra nekretnine pod 
oznakom č.zem. 7936/8 k.o. Cres.  

U raspravi je sudjelovao Đanino Sučić.  

Nakon zaključene rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Odluka o ukidanju statusa javnog dobra nekretnine pod oznakom č.zem. 7936/8 k.o. 
Cres, te će se objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

Ad. 5. 

Marko Ferlora obrazložio je Prijedlog za imenovanje mrtvozornika za područje Grada Cresa. 

U raspravi su sudjelovali: Lara Bressan Antonina, Marko Kaštelan i Marin Gregorović.  
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Nakon zaključene rasprave, sa 11 glasova „za“, 1 „suzdržanim“ donesena je sljedeća 

Odluka: 

Utvrđuje se Prijedlog za imenovanje mrtvozornika za područje Grada Cresa, te će se uputiti 
Skupštini Primorsko-goranske županije na daljnje postupanje. 

 

Ad. 6. 

Luka Vuković Župan obrazložio je Prijedlog zaključka o raspisivanju javnog natječaja za prodaju 
nekretnine u vlasništvu Grada Cresa. 

U raspravi su sudjelovali: Eliana Zec Solina, Marin Gregorović, Lara Bressan Antonina i Đanino 
Sučić.  

Nakon rasprave, s 9 glasova „za“ i 3 „protiv“ je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Zaključak o raspisivanju javnog natječaja za prodaju nekretnine u vlasništvu Grada Cresa, 
te će se objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

Ad. 7. 

Petra Didović Brnić obrazložila je Prijedlog I. izmjena Plana lokacija za postavljanje privremenih 
objekata na području Grada Cresa za 2023. godinu. 

Bez rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se I. izmjena Plana lokacija za postavljanje privremenih objekata na području Grada Cresa 
za 2023. godinu, te će se objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

Robert Kučić u je u 19:45 odredio stanku u trajanju od 10 minuta. 

U 19:58 nastavljena je sjednica, a prisutno je 12 vijećnika. 

 

Ad. 8. 

Petra Didović Brnić obrazložila je Prijedlog odluke o proglašenju komunalne infrastrukture javnim 
dobrom u općoj uporabi. 

U raspravi su sudjelovali: Robert Kučić, Marin Gregorović, Marčelo Damijanjević, Eliana Zec Solina, 
Đanino Sučić, Roby Orlić i Sanja Tomić,  

Nakon zaključene rasprave, sa 6 glasova „za“ i 6 „protiv“ nije donesena predložena odluka. 

 

Ad. 9. 

Karmen Surdić Benvin obrazložila je Prijedlog odluke o raspoređivanju sredstava za financiranje 
političkih stranaka i članova izabranih s liste grupe birača zastupljenih u Gradskom vijeću Grada 
Cresa za 2023. godinu. 

U raspravi su sudjelovali: Robert Kučić, Marin Gregorović, Marčelo Damijanjević, Eliana Zec Solina, 
Đanino Sučić, Roby Orlić i Sanja Tomić.  

Nakon zaključene rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Odluka o raspoređivanju sredstava za financiranje političkih stranaka i članova izabranih 
s liste grupe birača zastupljenih u Gradskom vijeću Grada Cresa za 2023. godinu, te će se objaviti u 
“Službenim novinama Grada Cresa”. 
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Ad. 10. 

Karmen Surdić Benvin obrazložila je Godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Grada Cresa za 2022. 
godinu. 

U raspravi su sudjelovali: Eliana Zec Solina i Marin Gregorović. 

Nakon zaključene rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Grada Cresa za 2022. godinu, te će se objaviti u 
“Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

Ad. 11. 

Karmen Surdić Benvin obrazložila je Prijedlog odluke o raspodjeli rezultata poslovanja Proračuna 
Grada Cresa za 2022. godinu. 

Bez rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Odluka o raspodjeli rezultata poslovanja Proračuna Grada Cresa za 2022. godinu, te će se 
objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

Ad. 12. 

Petra Didović Brnić obrazložila je Prijedlog izvješća o izvršenju programa građenja komunalne 
infrastrukture u Gradu Cresu za 2022. godinu 

Bez rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Izvješće o izvršenju programa građenja komunalne infrastrukture u Gradu Cresu za 2022. 
godinu, te će se objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

Ad. 13. 

Petra Didović Brnić obrazložila je Prijedlog izvješća o održavanja komunalne infrastrukture u 
Gradu Cresu za 2022. godinu. 

U raspravi je sudjelovao Marin Gregorović. 

Nakon zaključene rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Izvješće o održavanja komunalne infrastrukture u Gradu Cresu za 2022. godinu, te će se 
objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

U 21.10 sati potpredsjednik Robert Kučić zatvorio je 15. sjednicu Gradskog vijeća 

 

KLASA: 021-01/23-1/1 

URBROJ: 2170-4-03-01/1-23-10 

Cres, 26. travnja 2023. 

 

Zapisnik sastavio:       Potpredsjednik Gradskog vijeća: 

Walter Salković       Robert Kučić 


